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ČESKO: Bezvládí v Praze může ukončit pouze zvrat v jednáních mezi koalicí Spolu s Piráty
a hnutím STAN. Zatím, tři měsíce po volbách, bude město i nadále řídit stará rada v čele se
Zdeňkem Hřibem (Piráti). A to do té doby, dokud se strany nedohodnou a nezvolí nové
vedení města. Takové provizorium ale může teoreticky trvat i do dalších voleb. Někteří z
členů současné rady přitom už ani nesedí v zastupitelstvu a jsou tak už několik měsíců
prakticky na odchodu.

Strany se v Praze nemohou rekordně dlouhou dobu dohodnout, kdo město nadcházející, dnes už
necelé čtyři roky povede. Vítězná koalice Spolu (ODS, TOP 09, KDU-ČSL) po volbách nedokázala
přesvědčit Piráty a hnutí STAN, aby s ní uzavřely dohodu a souhlasily s tím, že primátorem bude
Bohuslav Svoboda z ODS a koalice Spolu bude mít zároveň i většinu v jedenáctičlenné městské radě.

Zvolit zatím alespoň primátora se koalici nakonec minulý čtvrtek nepodařilo ani za přispění hlasů
druhého hnutí ANO, které koalici slíbilo, že ji na dočasnou dobu podpoří. Pražský lídr ANO Patrik
Nacher hovořil dříve v rozhovoru pro Echo24 o lhůtě dva a půl měsíce na další vyjednávání. K volbě
primátora jim ale chyběl jeden hlas zastupitelky za Spolu a dosluhující radní (zvolena
dříve na kandidátce STAN) Hany Kordové Marvanové.

Je tak zřejmé, že Praze bude nejméně do dalšího jednání zastupitelstva, které je nyní naplánováno
až na polovinu února, vládnout stará městská rada. Zákon blíže neupravuje, jak dlouho může takové
provizorium trvat. Teoreticky až do dalších voleb. Rada, o jejímž navrhovaném personálním složení
se vede spor mezi Spolu a Piráty a Starosty, je složena z jedenácti členů. Tři z jejich končících členů,
kteří už po volbách ani nejsou mezi 65 zastupiteli, nicméně musejí ve funkci setrvávat dál, ačkoli
měli po volbách jiné plány. Stále však pobírají plat radního, který standardně činí měsíčně zhruba
okolo 100 tisíc korun. Zůstává jim i aparát asistentů a dalších zaměstnanců, kteří zajišťují chod jejich
kanceláře.

Chtěl jsem se naplno věnovat své firmě, říká končící radní
Jeden z nich, radní pro sport, školství a podporu podnikání Vít Šimral (Piráti), který už v letošních
volbách nekandidoval, pro iDnes.cz řekl, že svou kancelář začal vyklízet už dvakrát. „Svou kancelář
jsem začal poprvé vyklízet v listopadu a ve čtvrtek jsem tam už neměl žádné své věci, protože jsem
věřil, že na novém zastupitelstvu bude ustanovena nová rada,“ řekl končící politik.

Na jeho působení v městské radě jsou závislí také čtyři zaměstnanci sekretariátu, kteří už se stejně
jako on chystali nastoupit do jiné práce. „Mám firmu a už jsem se těšil, že se jí budu moci věnovat
naplno, vše ale nadále běží bez mé účasti,“ uvedl. Na odchodu z radnice už byli také Jana Plamínková
(TOP 09) a Milena Johnová (Praha sobě), která řekla, že se s hnutím Jana Čižinského názorově
rozešla. Ani jedna v zářijových volbách nekandidovala. Stejná nejistota panuje i v kancelářích
náměstků primátora.
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Hřib: Dohodě bránilo Spolu, chtělo poroučet celému městu
Zdeněk Hřib pro Echo24 řekl, že i nadále platí, že jsou Piráti ochotni jednat se Spolu o sestavení
funkční koalice. „Uzavření konečné dohody dosud bránil fakt, že koalice SPOLU chtěla navzdory
nepřesvědčivému volebnímu výsledku (necelých 25 procent) poroučet sama celému městu. Rozložení
rady, které navrhovali (chtěli mít většinu v radě i primátora s právem veta a navíc investičního
gubernátora, který by vytuneloval gesce ostatním radním), neodpovídalo skutečnému výsledku voleb,
a proto na tuto nabídku STAN ani Piráti nemohli přistoupit. Koalice SPOLU ve čtvrtek nezvládla
sehnat dostatek hlasů pro svého kandidáta na primátora, a tudíž nadále stojí před rozhodnutím, zda
se chce v budoucích čtyřech letech opírat o hlasy demokratických partnerů nebo ANO a SPD,“ uvedl
Hřib.

Kvůli krizi ve vyjednávání mezi Spolu a Starosty s Piráty se s vyjednávacím týmem pražské koalice
Spolu v pátek oficiálně sešli parlamentní lídři koalice Spolu, včetně premiéra Petra Fialy (ODS).

Svoboda: Chceme jednat ještě před koncem roku
Podle lídra pražské koalice Spolu a kandidáta na primátora Bohuslava Svobody by měla proběhnout
další jednání, na jejich konci bude standardní koalice s většinovou podporou v zastupitelstvu, ještě
před koncem tohoto roku. „My nejsme ti, kteří by měli nárok na to mít svátky, takže jakmile dojdeme
s nějakým z našich partnerů k dohodě o tom, že bychom se sešli, tak se sejdeme ještě do konce roku.
Nějaké přísliby, že se to podaří, už máme. A samozřejmě se budeme snažit, abychom ta jednání
ukončili v prvních týdnech měsíce ledna,“ řekl Svoboda.
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